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Op 17 september 2020 heeft u raadsvragen ingediend over het inkopen van commerciële 

coronatesten voor cruciale beroepen in Lansingerland. Met deze brief geven wij u antwoord op uw 

vragen. 

 

Vraag 1.  

Heeft het college een beeld hoe de situatie is in Lansingerland, waar het gaat om de beschik-

baarheid van COVID-testen voor de cruciale beroepen? Komen bijvoorbeeld scholen, kinderdag-

verblijven of andere essentiële beroepen ernstig in nood vanwege personeelstekorten of andere 

problemen gerelateerd hieraan? Welke problemen heeft u gezien of vernomen? 

 

Antwoord  

We hebben onderstaand beeld opgehaald op 28 september.  

 

Onderwijs en kinderdagverblijven 

Het uitgangspunt van de schoolbesturen is om de continuïteit van het onderwijs te waarborgen. 

De scholen hebben zich hiermee voorbereid op alle mogelijke scenario’s, welke ook gedeeld zijn 

met ouders. Tot nu is de uitval van leraren gering en zijn er weinig tot geen problemen met de 

doorgang van het onderwijs. Naast de enkele uitval van een leraar lopen scholen soms ook aan 

tegen de wachttijden van een test, waardoor leraren meer dagen dan voorheen afwezig zijn. Bij 

uitval van leraren in zowel het geval van een positieve test als tijdens de wachttijd op de uitslag 

van een test lossen de scholen dit op door digitaal onderwijs plaats te laten vinden, door middel 

van vervanging door een collega of in het uiterste geval ouders werk mee geven voor thuis. De rol 

van de gemeente is hierin beperkt en meer faciliterend. Zo brengen wij de schoolbesturen met 
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elkaar in contact, in zoverre zij dit al niet zelf hebben gedaan. Daarnaast zorgen wij voor een 

goede afstemming tussen de scholen/schoolbesturen en de GGD.  

Ook kinderdagverblijven geven aan dat zij tot nu toe geen personele tekorten hebben gehad. Waar 

nodig voegen kinderdagverblijven groepen samen of wisselen ze onderling personeel met elkaar uit. 

Daarnaast werken ze met flexwerkers en uitzendkrachten.  

 

Zorginstellingen  

Vanuit de zorginstellingen horen we wisselende verhalen. Sommige zorginstellingen ervaren geen 

problemen omdat geen enkele medewerker de afgelopen tijd een test heeft hoeven doen. Andere 

zorginstellingen koppelen terug wel last te hebben van de wachttijden en dat het voorrangsnummer 

helaas niet altijd goed bereikbaar is. Enkele instellingen kijken naar de mogelijkheid om zelf testen 

in te kopen of een teststraat in te richten. De personele bezetting in deze instellingen is vooralsnog 

voldoende, al krijgen sommige instellingen het rooster maar net rond.   

 

Situatie vanuit GGD-RR 

Uit navraag bij de GGD-RR blijkt het volgende: Momenteel duurt het 50-72 uur om vanaf het maken 

van een testafspraak een testuitslag te krijgen. Dit gemiddelde verschilt ook per dag en tijdstip. De 

GGD-RR streeft ernaar om de doorlooptijd vanaf het maken van een afspraak tot het ontvangen van 

een testuitslag niet meer dan 48 uur te laten duren. Het gemiddelde aantal testen zit nu op 2500 

testen per dag. Sinds 21 september krijgt zorg- en onderwijspersoneel voorrang bij het testen. In 

principe worden deze mensen ’s ochtends getest en krijgen zij ’s avonds de uitslag. De eerste 

dagen was de speciale telefoonlijn voor deze voorrangstesten erg druk waardoor de wachttijd 

opliep naar 43 uur. De GGD werkt er hard aan om de wachttijd terug te brengen naar maximaal 

24 uur. De voorrangsregeling geldt niet voor medewerkers van kinderdagverblijven.  

 

Vraag 2. 

Is het college bereid om op zeer korte termijn te onderzoeken of in onze gemeente het testbeleid 

tot problemen leidt in de essentiële beroepen? 

 

Antwoord 

Wij hebben regelmatig contact met de scholen, kinderdagverblijven en zorginstellingen om te 

vragen hoe het gaat en of zij tegen corona-gerelateerde problemen aanlopen.  

 

Vraag 3. 

Is het college van mening dat het inkopen van testen hoort of niet hoort bij de kosten die een 

school, zorginstelling of kinderopvang moet maken? 

 

Antwoord 

Wanneer een school, zorginstelling of kinderopvang besluit om gebruik te maken van commerciële 

testen, dienen zij dit zelf te financieren. Dit is in overeenstemming met het standpunt van de 

rijksoverheid. Het RIVM heeft onvoldoende inzicht in de kwaliteit van test- en analysemethoden die 

gebruikt worden door commerciële aanbieders. Alleen labs die door het RIVM zijn gecertificeerd 

voldoen met zekerheid aan de kwaliteits- en betrouwbaarheidseisen. Wanneer zou blijken dat ook 

commerciële aanbieders gebruik maken van RIVM-gecertificeerde labs, dan zouden wij bijdragen 

aan de landelijke schaarste in analysecapaciteit wanneer wij gebruik maken van hun commerciële 

diensten. Het verdelen van deze schaarste is een opdracht van het Rijk en niet van de gemeente. 
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Om deze redenen is het niet wenselijk dat wij zelf commerciële testen inkopen voor essentiële 

beroepsgroepen.  

 

Vraag 4. 

Wil het college onderzoeken en overwegen om op zeer korte termijn tijdelijk testen commercieel 

beschikbaar te stellen voor essentiële beroepen (in het onderwijs, in de zorg en kinderopvang) en 

hierbij ook in de afweging de kosten hiervan te betrekken? 

 

Antwoord 

Door de lange wachttijden is het begrijpelijk dat werkgevers uit cruciale beroepen kiezen voor de 

snelste weg en besluiten om commerciële testen voor hun werknemers financieren. Wij kunnen 

echter niet garant staan voor de kwaliteit van commerciële testen waardoor wij dit niet willen 

faciliteren. Daarnaast is de verdeling van de schaarste in labs die wel aan de RIVM-kwaliteitseisen 

voldoen, een opdracht van het Rijk en dus niet van de gemeente.  

 

Vraag 5.   

Is het mogelijk dit budget beschikbaar te stellen uit het budget dat beschikbaar is gesteld speciaal 

voor alle corona gerelateerde acties? 

 

Antwoord 

Zie het antwoord op vraag 4.  

 

Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen. 

 

 

Met een vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Lansingerland 

 

  
 

 

  
Lucas Vokurka 

Secretaris 

drs. Pieter van de Stadt 

Burgemeester 

 


